

Poll No. 164

Date: 12.March.2008

The most recent poll prepared by Dr. Nabil Kukali revealed that:

(73.0 %) of the Palestinians support at present a Palestinian-Israeli calm period.

(49.4 %) oppose the suicide bombings inside Israel.

(67.4 %) are in favor of calling on Hamas leadership in Gaza to retreat from the "military decision".

(70.5 %) oppose the decision made by the Palestinian government in favor of the "clearance certificate".

(72.5 %) evaluated their economic situation as 'bad'.

Beit Sahour – The Information Bureau:

In the most recent poll prepared by **Dr. Nabil Kukali**, being conducted during the period February 22nd to March 6th 2008 and published by the **Palestinian Center for Public Opinion (PCPO)**, a random sample of (1220) Palestinian adults (over 18 years old) representing the various demographic specimens in the Palestinian society in the West Bank, including East Jerusalem, and Gaza Strip, were face to face interviewed. The survey results have shown that (73.0 %) of the Palestinian people support at present a Palestinian-Israeli calm period. The most important result, **Dr. Nabil Kukali** said, was that (49.4 %) oppose the suicide bombings inside Israel and (67.4 %) support the call of the released Hamas' activists on their leadership in Gaza to retreat from the military decision in Gaza Strip. **Dr. Kukali** added that (64.0 %) are in favor of halting the closure of Hamas institutions and their licensing by the Palestinian Authority. **Dr. Kukali** pointed out that the support shown to Mr. Marwan El-Barghouthi as a possible president of the Palestinian Authority has increased in this poll by (1.5 %) compared with a previous poll published on September 22, 2007 and reached now the rate of (24.3 %), whilst the support to Mr. Mahmoud Abbas, the acting PA-president, dropped by (3.0 %) to reach the rate of (23.1 %). In the same manner, the support to Mr. Ismael Haniyyeh dropped even by (7.3 %) to the rate of (12.4 %). Regarding the issue of the "clearance certificate" required by the Palestinian government, **Dr. Kukali** said that (70.5 %) of the Palestinians are opposing this decision.

Dr. Nabil Kukali said the results of the poll where as follows:

Call of Hamas' activists:

(63.3 %) of the Palestinian public supported the call of Hamas' activists, who are released from the jails of the Palestinian Authority in Nablus governorate, on their companions to hand over their arms to the official security bodies as to put an end to their persecution by these officials, whilst (27.7 %) opposed that and (9.0 %) refused to answer the relevant question.

Furthermore, (67.4 %) of the Palestinians supported the call of the released Hamas group on their leadership in Gaza to retreat from the "military decision" and to reinstate the situation as it was before June 14th of the last year in order to create the proper ground for the resumption of the dialogue between the two major Palestinian parties, whilst (23.7 %) opposed that and (8.9 %) hesitated to answer the question.

In the same context, (64.4 %) of the respondents are in favor of halting the closure of Hamas institutions and licensing them as mentioned in the call of the released Hamas activists, while (26.1 %) oppose that and (9.5 %) didn't respond to the question.

(76.1 %) of the Palestinian public are in favor of the said call in respect of what has been said about the necessity of effecting a change in Hamas and the listening to Hamas young people and to their opinions, whilst (14 %) opposed that and (9.9 %) declined to answer.

A Palestinian – Israeli truce:

Responding to the question: "What's your attitude towards a Palestinian – Israeli truce at present?" (37.8 %) answered "I strongly support it", (35.2 %) "I somewhat support it", (14.5 %) "I somewhat oppose it", (9.8 %) "I strongly oppose it" and (2.7 %) answered "I don't know".

The suicide bombings:

(49.1 %) of the Palestinians are of the opinion that the suicide bombings harm at present the Palestinian national interests, whilst (40.1 %) think that these are of benefit and (10.8 %) declined to give an answer. Regarding the suicide bombings inside the Israeli territory, (49.4 %) are in favor of their halt at present, whilst (40.2%) are for their continuance and (10. %) hesitated to answer.

The border crossings:

(55.4 %) supported the call of President Mahmoud Abbas on Hamas to stand back from the issue of the border crossings, whilst (34 %) opposed the call and (10.6 %) hesitated to respond to the question.

Meeting of the Palestinian National Council:

Responding to the question: "Palestinian efforts are focused on the issue of convening the Palestinian National Council within the next few months in Amman, Jordan. Do you think the meeting will succeed or fail to reactivate and reorganize the Palestinian Liberation Organization?", (9.3 %) answered "It will surely succeed", (38.6 %) "it will somehow succeed", (33.2 %) "It will surely fail", (12.5 %) "It will somehow fail" and (6.4 %) answered "I don't know".

The Clearance Certificate:

Regarding the question: " After the decision of the Palestinian government requiring of every citizen to submit first an evidence that he/she has paid all his/her financial liabilities to the Tax Department, to the water and electricity companies and others, and cleared off any penalties or fines recorded against him/her before starting or filing an official treatment at a governmental department or institution, do you support or oppose this decision ?" (10.2 %) answered "strongly support", (16.4 %) "somewhat support", ((25.2 %) answered "somewhat oppose", (45.3 %) "strongly oppose" and (2.9 %) answered "I don't know".

Statement of the Foreign Minister of Egypt:

(50.8 %) of the Palestinian public disagree with the statement of the Foreign Minister of Egypt, Mr. Ahmed Abu El-Gheth, describing the confrontation of Hamas to Israel as being " a caricature and ridiculous confrontation ", whilst (33.7 %) are in favor thereof, and (15.5 %) refused to respond.

Deployment of multinational forces:

Responding to the question:" Do you support or oppose the deployment of multinational forces in Gaza Strip ?", (32.9 %) answered " strongly oppose", (26.3 %) "somewhat oppose", (25.0 %) " somewhat support", (13.4 %) "strongly support" and (2.3 %) answered " I don't know ".

Performance of the Palestinian Authority:

Responding to the question: "Up to which extent are you satisfied or not satisfied with the performance of the PA-President, Mr. Mahmoud Abbas?" (15.0 %) answered "quite satisfied", (41.7 %) "Somewhat satisfied", (23.7 %) "Somewhat not satisfied", (17.5 %) "Quite unsatisfied" and (2.1 %) answered "I don't know". (10.9 %) evaluated the performance of the Palestinian PM, Mr. Salam Fayyad at "very good", (30.2 %) at "good", (24.2 %) at "mediocre", whilst (15.7 %) evaluated his performance at "bad", (15.7 %) at "very bad" and (3.2 %) declined to answer the question.

Peace between Palestinians and Israelis:

In respect of the question: "Now think of the future when your children are your Age! Do you think there would be at that time peace between Israelis and Palestinians?" (2.5 %) answered "definitely", (19.8 %) "Likely", (16.7 %) "Possible", (23.4 %) "Unlikely", (34.2 %) "Definitely not" and (3.3 %) answered "I don't know".

PA-Presidential elections:

Upon the question: "Do you support a polling at present for the election of the PA-President?" (29.0 %) answered "I strongly support", (25.5 %) "I somewhat support", (27.9 %) "I somewhat oppose", (13.4 %) "I strongly oppose" and (4.5 %) answered "I don't know".

Responding to the question: "Who is your favorite candidate you would vote for to be the president of the Palestinian Authority in the next presidential elections?" (24.3 %) "Marwan Al-Barghouthi", (23.1 %) answered "Mahmoud Abbas", (12.4 %) "Ismael Haniyyeh", (9.5 %) "Mustafa Al-Barghouthi", (5.2 %) "Mohammed Dahlan", (3.6 %) "Khaled Misha'l", (3.3 %) "Mahmoud El-Zahhar", (3.2 %) "Salam Fayyad", (3.1 %) "Aziz El-Duwaik", (2.2 %) "Ahmed Qurai", (1.4 %) "Otherwise" and (8.8 %) answered "I don't know".

Elections of the Palestinian Legislative Council:

In regard to the question: "Do you support polling at present for a new Palestinian Legislative Council?" (29.2 %) answered "I strongly support", (25.5 %) "I somewhat support", (28.1 %) "I somewhat oppose", (13.1 %) "I strongly oppose" and (4.1 %) answered "I don't know".

The concern about the naked subsistence:

Responding to the question: "Up to which extent are you worried about the naked subsistence of your family at present?" (39.3%) answered "worried", (38.4%) are "too much worried", (17.0%) "Not so much worried", (3.5%) "Not worried at all" and (1.8%) answered "I don't know".

The economic conditions:

(72.6%) of the Palestinians evaluated the general economic condition in the Palestinian territories as "bad" whilst (23.1%) said "it's mediocre", only (2.8%) described it as "good" and (1.6 %) declined to answer.

Significance of the foreign aid:

Responding to the question: "Up to which extent does the European and US financial aid contribute generally to the Palestinians' well-being?" (44.3%) answered "to a high degree", (54.8%) said "to a moderate degree", (7.2%) "To a slight degree", while (2.3%) said "to a nil degree" and (0.4%) "Don't know".

The personal security:

Regarding the question: "Up to which extent are you worried about your personal security?", (31.0%) answered "too much worried", (37.5%) are "worried", (23.9%) are "not so much worried", (5.6%) are "not worried at all" and (2.0%) answered "I don't know".

The future perspective:

(34.7%) of the respondents answered that they, notwithstanding the prevailing political and economical conditions of the country, are "optimistic", whilst (60.1%) said they are "pessimistic" and (5.2%) declined to answer.

The concerns of the citizen:

Responding to the question: "What is your main concern at present?" (25.0%) answered "job / money", (35.9%) "The security", (17.5%) "The health" and (20.3%) "The future" and (1.2%) answered "I don't know".

The content with the life:

Answering the question: "How much are you in general content with your life?" taking into consideration that the answers were in figures from 1 to 10 where (1) stands for the utmost degree of discontent and (10) for the utmost

degree of content. The outcome was in average (3.98) and the standard deviation was (2.29).

Methodology of the Survey Study:

Mr. Elias Kukali, a staff member of the Research and Studies' Section at the PCPO, said that all interviews of this survey were conducted inside the respondents' homes, i.e. face-to-face during different working hours, at least 5 hours a day, including the evening time, in order to ensure proper representation of those sub-groups of the population, which would otherwise be difficult to reach and selecting one individual in each household using Last Birthday Method. The choices were taken from a total of (156) election sites, from which (116) sites are located in West Bank and (40) sites in Gaza Strip according to the distribution of the Central Election Commission. These election sites were randomly chosen by using the method of the simple random sample. These in turn were the beginning of the random sample choice made from those regions in accordance with PCPO's long experienced methodology.

Mr. E. Kukali has further established that the margin of error was (± 2.8 %) at a significance and confidence levels of (5%) and (95%) respectively. He added that the rate of the female respondents in this survey was (49.3%) against (50.7%) male respondents. The distribution of the random sample between the Palestinian two major regions was (63.8%) in the West Bank, including East Jerusalem, and (36.2%) in Gaza Strip, and allocated as follows: (50.3%) for the towns, (32.6%) for the villages and (17.1%) for the camps

Contact Persons: Dr. Nabil Kukali & Elias Kukali

Tel: 00970 2 277 4846, Fax: 00970 2 277 4892

Mobile: 00970 599 726 878

P.O. Box 15, Beit Sahour - Palestine

Email: kukali@p-ol.com

Website: www.pcpo.ps

Date: 12.March.2008

Poll No. 164

في أحدث إستطلاع للرأي العام الفلسطيني أعدّه الدكتور نبيل كوكالي جاء فيه:

- (73.0%) يؤيدون تهدنة فلسطينية – إسرائيلية في الوقت الحاضر.
- (49.4%) يعارضون العمليات الاستشهادية داخل إسرائيل.
- (67.4%) يؤيدون المطالبة بتراجع قيادة حماس في غزة عن "الحسم العسكري".
- (70.5%) يعارضون قرار "براءة الذمة" الصادر عن الحكومة الفلسطينية.
- (72.6%) يقيمون أوضاعهم الاقتصادية بالسينة.

بيت ساحور- الدائرة الإعلامية:

في أحدث إستطلاع للرأي أعده د.نبيل كوكالي ونشره المركز الفلسطيني لإستطلاع الرأي (PCPO) وأجري خلال الفترة (22 شباط – 6 آذار - 2008)، وشمل عينة عشوائية مكونة من 1220 شخصاً، يمثلون نماذج سكانية من الضفة الغربية بما فيها القدس الشرقية وقطاع غزة أعمارهم فوق سن 18 عاماً، جاء فيه أن (73.0%) من الجمهور الفلسطيني يؤيدون تهدنة فلسطينية – إسرائيلية في الوقت الحاضر. وصرح د.نبيل كوكالي مدير المركز أن أهم ما جاء في هذا الاستطلاع أن (49.4%) يعارضون العمليات الاستشهادية في الوقت الحاضر. وأضاف أن (67.4%) يؤيدون دعوة أعضاء حركة حماس المفرج عنهم من سجون السلطة الفلسطينية تراجع قيادة حماس في غزة عن الحسم العسكري في القطاع. وأضاف د.كوكالي أن حوالي (64.0%) أيد وقف السلطة الفلسطينية إغلاق المؤسسات الشاملة لحركة حماس و ترخيصها من قبل السلطة الفلسطينية. وأشار إلى أن نسبة التأييد للسيد مروان البرغوثي لرئاسة السلطة الفلسطينية في هذا الاستطلاع قد زادت بمقدار (1.5%) عن استطلاع سابق اجري بتاريخ (22 أيلول – 2007) لتصل إلى (24.3%) في حين انخفضت نسبة التأييد إلى السيد محمود عباس بمقدار (3%) إذ وصلت إلى (23.1%) كذلك انخفضت بمقدار (7.3%) إلى السيد إسماعيل هنية إذ وصلت إلى (12.4%) . وقال د.كوكالي أن (70.5%) من الجمهور الفلسطيني عارضوا قرار "براءة الذمة" الذي أصدرته الحكومة الفلسطينية.

دعوة أعضاء حماس:

أيد (63.3%) من الجمهور الفلسطيني دعوة أعضاء حركة حماس المفرج عنهم من سجون السلطة الفلسطينية في محافظة نابلس أعضاء الحركة بتسليم أسلحتهم إلى الأجهزة الأمنية ووقف ملاحقة الأجهزة الأمنية لهم , في حين عارض (27.7%) منهم ذلك , و امتنع (9.0%) عن إجابة هذا السؤال.

و أيد (67.4%) دعوة أعضاء الحركة المفرج عنهم من سجون السلطة الفلسطينية تراجع قيادة حماس في غزة عن "الحسم العسكري" في القطاع و إعادة الأمور إلى ما كانت عليه قبل 14 حزيران الماضي, حتى تكون هناك أرضية مناسبة لاستئناف الحوار, في حين عارض (23.7%) منهم ذلك , وتردد (8.9%) عن إجابة هذا السؤال.

وأيد (64.4%) من شملهم الاستطلاع وقف السلطة وإغلاق المؤسسات التابعة لحركة حماس و ترخيصها وفقاً لما جاء في دعوة أعضاء حركة حماس المفرج عنهم, في حين عارض (26.1%) منهم ذلك , ولم يجب (9.5%) عن هذا السؤال.

وأيد (76.1%) من الجمهور الفلسطيني مطالبة أعضاء حركة حماس المفرج عنهم بقيادة حماس بضرورة التغيير و سماع صوت شباب الحركة و رأيهم, في حين عارض (14%) منهم ذلك, و امتنع (9.9%) عن الإجابة عن هذا السؤال.

تهدئة فلسطينية – إسرائيلية:

وحول سؤال "ما هو موقفك من تهدئة فلسطينية إسرائيلية في الوقت الحاضر؟"، أجاب (37.8%) أويدها بشدة، (35.2%) أويدها إلى حد ما، (14.5%) لا أويدها إلى حد ما، (9.8%) لا أويدها بشدة، (2.7%) أجابوا "لا أعرف".

العمليات الاستشهادية:

يرى (49.1%) من الجمهور الفلسطيني أن العمليات الاستشهادية تضر بالمصلحة الوطنية الفلسطينية في الوقت الحاضر، في حين يرى (40.1%) منهم بأنها تنفعها، و تحفظ (10.8%) عن إجابة هذا السؤال، و أيد (49.4%) وقف العمليات الاستشهادية داخل إسرائيل في الوقت الحاضر، في حين أيد إستمراريتها (40.2%)، و تردد (10.4%) عن الإجابة عن هذا السؤال.

المعابر:

أيد (55.4%) دعوة الرئيس محمود عباس حركة حماس للابتعاد عن موضوع المعابر، في حين عارضها (34%) و تردد (10.6%) عن إجابة هذا السؤال.

انعقاد المجلس الوطني:

وحول سؤال "هناك جهود فلسطينية لعقد اجتماع للمجلس الوطني الفلسطيني خلال الأشهر القليلة القادمة في عمان، هل سينجح هذا الاجتماع؟ أو سيفشل في بناء منظمة التحرير الفلسطينية وتفعيلها؟ أجاب (9.3%) سينجح بالتأكيد، و(38.6%) سينجح إلى حد ما، و(33.2%) سيفشل بالتأكيد، و(12.5%) سيفشل إلى حد ما، و(6.4%) أجابوا "لا أعرف".

براءة الذمة:

ورداً عن سؤال أصدرت الحكومة الفلسطينية قرار "براءة الذمة" وأصبح كل مواطن يريد إتمام معاملة رسمية أن يكون قد سدد التزاماته المالية كلها وفي كل المجالات كالضرائب وفواتير الماء والكهرباء والمخالفات والغرامات وغيرها، هل تؤيد هذا القرار أم لا؟ أجاب (10.2%) أويده بشدة، (16.4%) أويدها إلى حد ما، (25.2%) لا أويدها إلى حد ما، (45.3%) لا أويدها بشدة و (2.9%) أجابوا "لا أعرف".

تصريحات وزير خارجية مصر:

عارض (50.8%) من الجمهور الفلسطيني تصريحات وزير الخارجية المصري السيد أحمد أبو الغيط في وصف مواجهة حركة حماس مع إسرائيل بأنها "مواجهة كاريكاتورية و مضحكة. في حين أيدها (33.7%)، و أمتنع (15.5%) عن إجابة هذا السؤال.

نشر قوات متعددة الجنسيات:

وحول السؤال "هل تؤيد نشر قوات متعددة الجنسيات في قطاع غزة أم لا؟"، أجاب (32.9%) أعارض بشدة، (26.3%) أعارض إلى حد ما، (25.0%) أويدها إلى حد ما، (13.4%) أويده بشدة، (2.3%) أجابوا "لا أعرف".

اداء السلطة:

ورداً عن السؤال "إلى أي مدى أنت راضٍ أو غير راضٍ عن أداء رئيس السلطة الفلسطينية السيد محمود عباس؟"، أجاب (15.0%) راضٍ بشدة، (41.7%) راضٍ إلى حدٍ ما، (23.7%) غير راضٍ إلى حدٍ ما، (17.5%) غير راضٍ بشدة، (2.1%) أجابوا "لا أعرف".

وقيم (10.9%) أداء رئيس الوزراء الفلسطيني السيد سلام فياض بالجيد جداً، و (30.2%) بالجيد، (24.2%) بالمتوسط، في حين قيمه (15.7%) بالسيء، و (15.7%) بالسيء جداً، وامتنع (3.2%) عن الإجابة عن هذا السؤال.

السلام ما بين الفلسطينيين والإسرائيليين:

وحول سؤال "الآن فكر باتجاه المستقبل -عندما يصبح أطفالك بعمرك- هل تفكر بأنه سيكون آنذاك سلام بين الإسرائيليين والفلسطينيين؟"، أجاب (2.5%) حتماً، (19.9%) محتمل، (16.7%) ممكن، (23.4%) غير محتمل، (34.2%) قطعياً لا، (3.3%) أجابوا "لا أعرف".

انتخابات رئيس السلطة:

ورداً عن سؤال "هل تؤيد إجراء انتخابات لاختيار رئيس السلطة الفلسطينية في الوقت الحاضر؟"، أجاب (29.0%) أؤيد بشدة، (25.5%) أؤيد إلى حدٍ ما، (27.9%) أعارض إلى حدٍ ما، (13.4%) أعارض بشدة، (4.5%) أجابوا "لا أعرف".

وحول سؤال "من هو مرشحك الأفضل الذي ستختاره رئيساً لرئاسة السلطة الفلسطينية في انتخابات الرئاسة القادمة؟" أجاب (24.3%) مروان البرغوثي، (23.1%) محمود عباس، (12.4%) إسماعيل هنية، (9.5%) مصطفى البرغوثي، (8.8%) لا أعرف، (5.2%) محمد دحلان، (3.6%) خالد مشعل، (3.3%) محمود الزهار، (3.2%) سلام فياض، (3.1%) عزيز الدويك، (2.2%) أحمد قريع، (1.4%) غير ذلك.

انتخابات المجلس التشريعي:

وجواباً عن سؤال "هل تؤيد إجراء انتخابات تشريعية فلسطينية جديدة في الوقت الحاضر؟" أجاب (29.2%) أؤيد بشدة، (25.5%) أؤيد إلى حدٍ ما، (28.1%) لا أؤيد إلى حدٍ ما، (13.1%) لا أؤيد بشدة، (4.1%) أجابوا "لا أعرف".

القلق على لقمة العيش:

و حول سؤال "إلى أي درجة أنت قلق على لقمة عيش أسرتك في الوقت الحالي؟" أجاب (39.3%) قلق، (38.4%) قلق جداً، (17.0%) لست قلقاً إلى ذلك الحد، (3.5%) غير قلق أبداً، (1.8%) أجابوا "لا أعرف".

الوضع الاقتصادي:

قيم (72.6%) من الجمهور الفلسطيني الوضع الاقتصادي العام في الأراضي الفلسطينية بالسيئ، في حين قيمه (23.1%) بالمتوسط، و (2.8%) بالجيد، و امتنع (1.6%) عن الإجابة عن هذا السؤال.

أهمية المساعدات الخارجية:

و جواباً عن سؤال " إلى أي مدى تسهم المساعدات الأوروبية والأمريكية بصورة عامة في رخاء الشعب الفلسطيني؟" أجاب (44.3%) بشكل كبير، (54.8%) بشكل متوسط، (7.2%) بشكل ضئيل، (2.3%) لا شيء، (0.4%) أجابوا "لا أعرف".

الأمّن الشخصي:

و رداً عن سؤال " إلى أي درجة أنت قلق على أمنك الشخصي؟" أجاب (31.0%) قلق جداً، (37.5%) قلق، (23.9%) لست قلقاً إلى هذا الحد، (5.6%) غير قلق أبداً، (2.0%) أجابوا " لا أعرف".

النظرة إلى المستقبل:

أجاب (34.7%) ممن شملهم الاستطلاع بأنهم متفائلون على الرغم من الظروف السياسية والاقتصادية التي تمر بها البلاد، في حين أجاب (60.1%) بأنهم متشائمون، و تحفظ (5.2%) عن الإجابة.

هموم المواطن:

وحول سؤال " ما همك الرئيس في الوقت الحاضر؟" أجاب (25.0%) العمل/النقود، (35.9%) الأمان، (17.5%) الصحة، (20.3%) المستقبل، (1.2%) أجابوا "لا أعرف".

الرضا عن الحياة:

و رداً عن سؤال " كم أنت راضٍ عن الحياة بصورة عامة حيث (1) غير راضٍ إلى (10) راضٍ؟" و كانت النتيجة أن قيمة المتوسط الحسابي للرضا عن الحياة هو (3.98) درجة، و بانحراف معياري (2.29) درجة.

نبذة عن الدراسة

وقال الياس كوكالي من قسم الأبحاث و الدراسات، أنه تم إجراء المقابلات جميعها في هذه الدراسة كافة داخل البيوت التي تم اختيارها عشوائياً في المناطق وفقاً لمنهجية علمية متبعة في المركز و قد تم اختيارها من (156) موقعاً، منها (116) موقعاً من الضفة الغربية و (40) موقعاً من قطاع غزة. و بين أن نسبة هامش الخطأ في هذا الاستطلاع كانت $(\pm 2.8\%)$ عند مستوى ثقة (95%)، وأضاف أن نسبة الإناث اللواتي شاركن في هذه الدراسة بلغت (49.3%) في حين بلغت نسبة الذكور (50.7%). و أن توزيع العينة بالنسبة إلى منطقة السكن كانت على النحو التالي: (63.8%) من الضفة الغربية بما فيها القدس الشرقية، (36.2%) من قطاع غزة. وأشار الياس كوكالي إلى أن توزيع العينة بالنسبة إلى مكان السكن كان على النحو التالي: (50.3%) مدينة، (32.6%) قرية، (17.1%) مخيم.

Contact Persons: Dr. Nabil Kukali & Elias Kukali

Tel: 00970 2 277 4846, Fax: 00970 2 277 4892

Mobile: 00970 599 726 878

P.O. Box 15, Beit Sahour - Palestine

Email: kukali@p-ol.com

Website: www.pcpo.ps